
فرشید غضنفرپور| انتشار اسامی 170 نماینده ای 
که از محمدرضا رحیمی برای کمک هزینه انتخابات 
مجلس هش��تم پول گرفته اند وارد مناقشه جدیدی 
شده اس��ت. روز گذش��ته پس از آن که در راهروهای 
مجلس شایع شد، فهرس��تی 163 نفره از نمایندگان 
منتشر شده که بنا به ادعای منتشرکنندگان در فضای 
مجازی نام چندنماینده فعلی مجل��س نیز در میان 
اسامی وجود دارد، تعدادی از نمایندگان مجلس این 
فهرست را جعلی خوانده و با ارسال تذکری کتبی برای 
هیأت رئیسه مجلس خواستار معرفی منتشرکنندگان 
این شایعات به دستگاه قضایی ش��دند. در این تذکر 
که به امضای 11 نماینده مجلس رس��یده خطاب به 
هیأت رئیس��ه مجلس آمده اس��ت: »اخیرا در فضای 
مجازی ش��ایعاتی مبنی بر اعلام اس��امی تعدادی از 
نماین��دگان که از رحیمی کم��ک گرفته اند پخش و 
منتش��ر ش��ده که این اقدام، هدف تخریب وجهه و 
جایگاه نمایندگان مردم قرار گرفته است. از آن جایی 
که ب��ا اطمینان اعلام می کنیم ک��ه هیچ گونه کمک 
و مس��اعدتی از رحیم��ی دریافت نداش��ته ایم از این 
وزارتخانه ها )اطلاعات، ارتباطات و فناوری اطلاعات 
و دادگس��تری( انتظار داریم که این شایعات را رصد و 
افرادی را که بدون دلیل و مدرک اقدام به پخش چنین 
شایعاتی می کنند شناسایی و به دستگاه های نظارتی و 

قضایی معرفی نمایند.«
مسعود پزش��کیان نماینده مردم تبریز در مجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با »شهروند« با اعلام این 
موضوع که این سایت ها نام من را هم جزو نمایندگان 
دریافت کننده پول از رحیمی نوش��ته اند گفت: چرا 
بدون ارایه سند با آبروی افراد بازی می کنند؟ من اگر 
پولی گرفته باشم قطعاً سند آن موجود است. به صرف 
انتشار یک فهرست که کسی هم مسئولیتش را برعهده 
نمی گیرد که نمی توان افراد را متهم کرد و آبروی آنها را 
ریخت. مسعود پزشکیان در ادامه یادآور شد: در چند 
دوره ای که از تبریز نماینده شده ام تبلیغات آنچنانی 
نداش��ته ام زیرا وزیر بوده ام و مردم مرا می شناس��ند، 
ضمن این که اگر می خواستم برای تبلیغات پول بگیرم 
افراد بسیاری بودند که از آنها پول بگیرم نه این که برای 

5 میلیون تومان بروم سراغ رحیمی.
این نماینده اصلاح طلب مجلس ب��ا بیان این که از 
رس��انه هایی که اقدام به انتش��ار این فهرست جعلی 
بکنند شکایت می کنم گفت: نمی توان به بهانه آزادی 
مطبوع��ات آبروی مردم را برد و مس��ئولیت آن را هم 
برعهده نگرفت. پزش��کیان گفت: هیچ سندی ارایه 
نش��ده تنها به من گفته اند که نام من و چند نماینده 
دیگر در فهرس��تی وجود دارد که گفته می ش��ود از 
رحیمی پ��ول گرفته اند درحالی ک��ه چنین چیزی 

ابداً صحت ندارد، من نیازی نداش��تم که از رحیمی یا 
شخص دیگری برای انتخابات پول بگیرم.

نادر قاضی پور نماینده ارومیه در مجلس نیز با بیان 
این که همچنان پیگیر انتشار اس��امی 170 نماینده 
هستیم گفت: معتقدم این اسامی باید توسط دادستان 
کل کشور اعلام شود و خود قوه قضائیه برخورد کند. 
قاضی پور گفت برخورد سیاسی و رسانه ای این موضوع 
را به جایی نمی رس��اند و تنها باعث تش��ویش اذهان 

عمومی خواهد شد.
پیش از این کمال الدین پیرم��وذن نماینده مردم 
اردبیل در مجلس ش��ورای اسلامی که افشای اسامی 
170 نماینده را از هیأت رئیسه پیگیری می کرد در یک 
نشست خبری در اردبیل گفته بود: برخی نمایندگان 
دو بار طی مجلس هفتم و هشتم پول دریافت کردند 
که ب��ار اول حدود 600 میلیون ری��ال و بار دوم حدود 
55 میلیون ریال به این عده پرداخت ش��ده است. این 
توزیع پول از طری��ق فردی به ن��ام »ابدالی« صورت 
گرفته و برخی نمایندگان دریافت هایی داش��تند که 
جهت تنویر افکار عمومی در دس��ت بررس��ی است و 

شورای نگهبان هم پیگیر موضوع است.
پس از انتشار شایعات مربوط به برخی از نمایندگان 
مجلس عزیز اکبریان نماینده مردم کرج در مجلس نیز 

گفته است هیچ یک از نمایندگان استان البرز در میان 
170 نماینده ای که از رحیمی پول گرفتند نبوده اند.

اکبریان گفت: طبق فهرس��تی ک��ه رحیمی ارایه 
کرده، 10 میلی��ارد و 200 میلیون ریال وجه نقد برای 
انتخابات مجلس بین 170 نماینده توزیع شده است، 
با یک تقسیم می توان به این نکته دست یافت که هر 
نماینده تنها برای 80 میلیون ریال خود را فروخته و ما 

پیشنهادات بالاتری داشتیم ولی قبول نکردیم.
علی محمد بزرگ��واری نماینده چهار شهرس��تان 
کهگیلویه، چرام، بهمئی و لنده نیز با رد شایعه دریافت 
هرگون��ه مبلغ��ی از محمدرضا رحیمی مع��اون اول 
محمود احمدی نژاد رئیس جمهوری سابق به پایگاه 
خبری »راک نیوز« گفته اس��ت م��ن از رحیمی پول 
نگرفتم، در فهرستی که در شبکه های مجازی منتشر 
شده نام بزرگان مجلس مانند حدادعادل و باهنر هم 
آمده که ما این موض��وع را در روزهای آینده پیگیری 

خواهیم کرد. 
این نماینده مجلس گفته است: من مبلغی از نهاد 
ریاس��ت جمهوری برای کمک به مس��اجد دریافت 
کردم، میزان این مبل��غ 50 میلیون ریال بوده و محل 
مصرف آن هم مشخص بوده است. درنهایت این مبلغ 
را در میان 10 مسجد حوزه انتخابیه ام تقسیم کردم. 

بزرگواری همچنین گفته است که اگر لازم باشد نام آن 
10 مسجد را هم بازگو خواهد کرد.

پیش از این تع��داد 30 نماین��ده مجلس ازجمله 
کمال الدین پیرموذن نماینده اردبی��ل، جواد هروی 
نماینده قائنات و عبدالکریم حسین زاده نماینده نقده 
و اشنویه طی نامه ای از هیأت رئیسه مجلس خواسته 
بودند ک��ه اس��امی 170 نماینده ای ک��ه محمدرضا 
رحیمی در نامه اش مدعی شده به آنها برای انتخابات 

مجلس هشتم کمک مالی کرده است اعلام کند.
 این نمایندگان تأکید کرده بودند: »این کار با هدف 
تنویر افکار عمومی و افزایش س��رمایه های اجتماعی 
و اعتم��اد عمومی ص��ورت می گی��رد.«  محمدرضا 
رحیمی معاون اول دول��ت دهم در نامه ای گلایه آمیز 
به محمود احمدی نژاد رئیس جمهوری سابق نوشته 
بود: فردی به نام جابر ابدال��ی مجموعاً یک میلیارد و 
دویس��ت میلیون تومان را به این امر اختصاص داد و 
البته کلیه اسناد و کپی چک های صادره که به قریب 
170نفر از کاندیداهای مجلس هشتم پرداخت شده 
است در پرونده ثبت و ضبط است و همه آن به مصرف 
انتخابات رسید. بنابراین کل این مبلغ یک میلیارد و 
دویست میلیون تومان بوده و عینا به حساب نامزدها 

پرداخت شده است. 

گپروی خط خبر

اعتراض نمایندگان به انتشار فهرست های جعلی 
   برخی سایت های مجازی نام 163 نماینده مجلس را در رابطه با دریافت کمک مالی از رحیمی منتشر کردند
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کمال الدین پیرموذن:

محیط زیست وزارتخانه شود 
مشکلاتش بیشتر می شود

شهروند| روز گذشته 
نماین��دگان  از  جمع��ی 
مجلس ش��ورای اسلامی 
ط��رح تبدی��ل س��ازمان 
محیط زیست به وزارتخانه 
را تهیه و تدوی��ن کردند. 

این نمایندگان امکان نظارت بر محیط زیس��ت 
و کمک به مس��ئولان این نهاد را از جمله دلایل 
تهیه و تدوین این طرح عنوان کرده و قرار است 
این طرح در جلس��ه امروز مجل��س به امضای 
وکلای ملت رسیده و سپس تقدیم هیأت رئیسه 
مجلس شود. به نظر می رس��د این طرح در پی 
وضع زیست محیطی استان خوزستان و بحران 
ریزگردهای این استان مطرح شده باشد. از زمان 
آغاز این بح��ران همچنین نماین��دگان منتقد 
دولت معصومه ابتکار رئیس س��ازمان حفاظت 
از محیط زیست را هدف انتقادات گسترده خود 
قرار داده اند. به گفته این نمایندگان عدم حضور 
ابتکار در اهواز و انصراف وی از سفر به خوزستان 
مردم این اس��تان را به لحاظ روحی نیز در وضع 
بدتری ق��رار داده اس��ت. کمال الدین پیرموذن 
نماینده مردم اردبیل در مجلس شورای اسلامی 
و عضو فراکس��یون محیط زیس��ت مجلس اما 
ضمن مخالفت با این طرح گفته اس��ت حضور 
ابتکار در تهران به مراتب بیش��تر می توانست به 

مردم خوزستان کمک کند.
چندتن از نمایندگان مجلس امروز طرح 
تبدیل سازمان محیط زیست به وزارتخانه 
را تهیه و تدوی�ن کرده اند به عنوان یکی از 
اعضای فراکس�یون محیط زیست نظرتان 
راجع به این طرح چس�یت؟ آی�ا می توان 
امیدوار بود با وزارتخانه شدن این سازمان 
مشکلات زیست محیطی کشور حل شود؟

من با این طرح به  ش��دت مخالف هستم. زیرا 
با توجه به حجم عظیم مسائل زیست محیطی و 
عمق و شدت مشکلات زیست محیطی که داریم 
بیشتر نیازمند همکاری های میان بخشی و عزم 
ملی برای حمایت از این سازمان هستیم که فعلًا 
در مقام معاونت ریاس��ت جمهوری کاراتر است 
وگرنه تبدیل ش��دن به وزارتخان��ه آن قدر برای 
سازمان محیط زیست مشکل ایجاد می کند که 
نه تنها مش��کلی از محیط زیست حل نمی شود 
بلکه مشکلات جدیدی گریبانگیر سازمان شده 

و کشور با مشکلات جدی مواجه می شود.
ط�رح  پیش�نهاددهنده  نماین�دگان 
معتقدند وزارتخانه ش�دن سازمان باعث 
نظارت بیش�تر مجل�س روی عملکرد آن 

خواهد شد.
در حال حاضر سازمان محیط زیست به عنوان 
یکی از معاونت های رئیس جمهوری مشکلات 
کمتری نس��بت به یک وزارتخان��ه دارد و حتی 
اگر این نظارت ها افزایش هم پیدا کند نمی تواند 
مسائل محیط زیست کش��ور را حل وفصل کند. 
مگر وزارتخانه های دیگر کم مش��کل دارند که 
حالا بخواهیم محیط زیست را هم به آنان اضافه 

کنیم.
مدتی اس�ت نمایندگان منتقد دولت در 
مصاحبه های خ�ود می گویند خانم ابتکار 
باید برای مس�أله ریزگردها به خوزستان 
س�فر می کرد و عدم حضور وی در اهواز را 
موردانتقاد شدید قرار داده اند. به نظر شما 
حضور خام ابتکار می توانس�ت کمکی به 

مسائل اهواز بکند؟
اتفاقاً امروز به یک��ی از نمایندگانی که چنین 
اعتقادی دارد گفتم انصافاً در این شرایط تو اگر 
جای ابتکار ب��ودی چه می کردی؟ ضمن این که 
در موق��ع بحران حض��ور یک مس��ئول ممکن 
است باعث شود حرمت مسئول نظام جمهوری 

اسلامی خدشه دار شود. 
خانم ابتکار باید در تهران می ماند و مدیریت 
بحران را انجام می داد وگرنه در خوزس��تان چه 
کاری از او س��اخته بود که به آن اس��تان برود؟ 
این حرف ها دس��تاویز جدید دلواپس��ان است 
که می خواهند با بهانه های جناحی و سیاس��ی 
موضوع��ات زیس��ت محیطی را تحت الش��عاع 
قرار دهند. آنها باید برای حل ش��دن مش��کل با 
دولت همکاری کنند تا مش��کل مردم قهرمان 
خوزستان حل بش��ود نه این که با طرح مسائل 
 بی رب��ط مش��غولیت مضاع��ف ب��رای دول��ت 

ایجاد کنند.

عصر روز گذشته؛

محمدرضا رحیمی راهی زندان اوین شد
عصر روز گذشته حکم حبس محمدرضا رحیمی 
اجرا و نامبرده روز گذشته به زندان اوین معرفی شد. 

به گزارش ایسنا، دادس��رای عمومی و انقلاب 
تهران دراین باره اعلام کرده اس��ت که با توجه به 
قطعیت حکم محکومی��ت محمدرضا رحیمی 
معاون اول سابق رئیس جمهوری دایر بر تحمل 
5 سال حبس، سرپرست اجرای احکام دادسرای 
کارکنان دولت دس��تور اجرای حکم حبس را از 
طریق نیروی انتظامی صادر کرد. بر این اس��اس 
ماموران پلیس در تاریخ 93/11/26 با حضور در 
محل س��کونت محکوم علیه وی را فراخوانده و 
پس از تفهیم موضوع اجرای حکم، نامبرده جهت 

تحمل حبس به زندان اوین معرفی شد. 

واکنش سردار جزایری به مصوبه مجمع تشخیص: 

 مصوبه اخیر درباره
 انتخابات مسأله تازه ای نیست

سردار سیدمسعود جزایری معاون امور بسیج و 
فرهنگ دفاعی ستاد کل نیروهای مسلح، در پی 
تصویب »ممنوعیت ورود افراد نیروهای مسلح در 
دسته بندی های سیاسی و جناحی در انتخابات 
و جانبداری از داوطلبان خاص« توس��ط مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، گفت:  نیروهای مسلح 
جمهوری اس��لامی ایران از بدو تشکیل تاکنون 
و در چارچ��وب فرامین و رهنمودهای بنیانگذار 
انقلاب اسلامی و رهبر معظم انقلاب از ورود در 
دسته بندی ها، جناح بندی ها و گروه های سیاسی 

اجتناب داشته اند. 
 به گزارش ف��ارس، وی افزود: ارتقای س��طح 
شناخت و بصیرت سیاس��ی همواره در دستور 
کار نیروهای مسلح قرار داش��ته و در این زمینه 
تلاش شده اس��ت آحاد نیروهای مسلح از درک 
و شناخت و تحلیل درس��ت در مورد پدیده های 
سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، شناخت جریانات 
و گروه های همگرا و واگرا نس��بت ب��ه انقلاب و 
نظام و سایر موضوعات مربوط برخوردار باشند. 
جزای��ری با تأکید ب��ه این که »مصوبه ش��ورای 
تشخیص مصلحت در مورد انتخابات و عدم ورود 
نیروهای مس��لح به گروه ها و جریانات و احزاب 
سیاسی، مسأله تازه ای نیست«، گفت:  نیروهای 
مسلح در چارچوب تدابیر امام و رهبری فراتر از 
گروه بندی های سیاسی، به دنبال اجرای رسالت 
و مأموریت بزرگ حراست و پاسداری از انقلاب 
اس��لامی و ارزش های آن بوده و بدیهی است در 
این راه حسب فرامین، قوانین و مقررات جاری با 

هر مانعی مقابله خواهند کرد. 

رئیس بنیاد امید ایرانیان:  

 حذف جریان اصلاح طلب
 خطرناک است

  تاریخ را نمی توان پاک کرد

محمدرضا عارف با بیان این که جریان رقیب به 
دنبال حذف اصلاح طلبان بود، اظهار کرد:  تفکر 
حذف جریان اصلاح طلب برای کشور خطرناک 
اس��ت، ما در خیر و ش��ر نظامی که ب��ه آن وفادار 
هستیم، مسئولیم و در این نظام پیروزی و شکست 

یکی است. 
به گ��زارش ایس��نا، عارف در نشس��ت مجمع 
جوانان اصلاح طلب اس��تان گلس��تان با اشاره به 
این که در اصلاحات»من« معنا ندارد، خاطرنشان 
کرد:  خرد جمعی و سعه صدر از ویژگی های بارز 
تفکر اصلاح طلبی اس��ت.  ما اعتقاد به اصلاحات 
مس��تمر داریم و حرکات جهشی و ناگهانی هیچ 
ارتباطی با اصلاح طلبی ن��دارد. تفکر اصلاحات 
ریشه در آرمان های انقلاب دارد و رسالتی که برای 
اصلاح طلبان قائل هستیم توجه به ارزش هاست. 

همچنین، آیت الله سیدکاظم نورمفیدی، امام 
جمعه گرگان نیز با عارف دی��دار کرد. وی با بیان 
این که باید تندروها از دو جریان سیاس��ی کشور 
کنار گذاشته ش��وند، خاطرنش��ان کرد: آنچه به 
انقلاب و نظام آسیب می زند تندروی است و باید 

مراقبت کرد تندروها میدان دار نشوند.

واکنش سخنگوی وزارت امور خارجه به بیانیه 
مداخله جویانه آمریکا؛ 

آمریکا به جای توصیه   از تکرار فاجعه 
قتل ۳ مسلمان جلوگیری کند 

س��خنگوی وزارت خارج��ه ای��ران ب��ه بیانیه 
مداخله جویان��ه وزارت خارج��ه آمریکا واکنش 
نش��ان داد. به گ��زارش تس��نیم، س��خنگوی 
وزارت امورخارج��ه کش��ورمان در پاس��خ ب��ه 
بیانیه مطبوعات��ی اخی��ر وزارت خارجه آمریکا 
و ادعاه��ای مطرح ش��ده در م��ورد اقدامات قوه 
قضائیه و دس��تگیری و بازداش��ت برخی افراد، 
ضمن رد بیانیه وزارت امور خارجه آمریکا گفت:  
این بیانیه مص��داق بارز دخال��ت در امور داخلی 
ایران اس��ت و مغایر ب��ا تعهدات صری��ح دولت 
آمریکا ذیل بیانیه الجزایر می باشد.مرضیه افخم 
افزود: مناسب اس��ت مقامات آمریکایی به جای 
اینگونه اظهارنظره��ا و ت�وصیه ه��ای نامربوط 
 به س��ایر کش��ورها، ت�وجه خود را ب�ه گزارشات 
رو به افزای��ش و نگرانی مراجع مس��تقل درباره 
حقوق شهروندی اتباع آن کشور معطوف کنند 
و با تمهیدات لازم از تکرار حوادثی مانند فاجعه 
قتل 3 دانشجوی مس��لمان آمریکایی ممانعت 
به عم��ل آورده و در پ��ی اجرای عدالت باش��ند.

سخنگوی وزارت خارجه آمریکا صبح روز گذشته 
طی بیانیه ای مداخله جویانه خواستار آزادی فوری 

موسوی، کروبی و زهرا رهنورد در ایران شده بود.

خبر کوتاه

معاون هماهنگی و پیگیری معاونت اجرایی 
رئیس جمهوری خبر داد  

روحانی به قم سفر می کند
معاون هماهنگی و پیگی��ری معاونت اجرایی 
رئیس جمهوری گفت که حس��ن روحانی هفته 
آینده به قم سفر می کند. علی اصغر احمدی، اظهار 
کرد: سفر اس��تانی رئیس جمهوری به استان قم 

2روزه است و اواخر هفته آینده انجام خواهد شد. 
به گزارش ایسنا سفر روحانی به قم چهاردهمین 
سفر استانی دولت تدبیر و امید است. روحانی در 
جریان سفرهای استانی خود تاکنون به استان های 
خوزس��تان، سیس��تان و بلوچس��تان، لرستان،  
هرمزگان، ایلام، چهارمحال و بختیاری،  اردبیل، 
خراسان رضوی، زنجان، گرگان، خراسان جنوبی، 

بوشهر و اصفهان سفر کرده است. 

رئیس جمهوری ترور سه جوان دانشجوی مسلمان در ایالات 
متحده آمریکا را محک��وم کرد و با ابراز همدردی و تس��لیت به 
خانواده قربانیان این جنایت، جامعه مس��لمانان آمریکا و همه 
آزاداندیش��ان و حامیان حقوق انس��ان ها، تصریح ک��رد: انتظار 
است که مس��ئولان، همه تلاش لازم را برای حراست از حقوق 
همه ش��هروندان ازجمله مس��لمانان به عمل آورند.  متن پیام 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی به این شرح است: 
بسم الله الرحمن الرحیم

جنایت وحشیانه )مبهوت کننده( ترور سه جوان دانشجوی 
مسلمان در ایالات متحده آمریکا، جلوه ای دیگر از خطر جدی 
گسترش خشونت و افراطی گری در زمان ما است. گزارش های 
اولی��ه، از آن جهت که انگیزه جنایت را تنفر ضددینی و اس��لام 

ستیزی نشان می دهد بسیار نگران کننده است. خشونت و تعرض 
به جان و کرامت انسانی، چه با سوءاس��تفاده از نام دین و چه در 
تعرض و حمله به دین، در تعارض با بنیادی ترین اصول اخلاقی و 

آموزه های ادیان الهی است.
 آن ها که بذر نفرت به ادیان و اسلام هراسی می کارند، خواسته یا 
ناخواسته، خشونت در جامعه درو می کنند. زمان آن رسیده است 
که حرکت جهانی در مقابله با خشونت و ریشه های فرهنگی دین 
ستیزی و جرایم مبتنی بر نفرت، با مشارکت همه اندیشمندان، 
هنرمندان، عالمان دی��ن، جامعه مدنی و دولت ها آغاز ش��ود و 

جامعه جهانی در قرن بیست و یکم را از این شرمساری برهاند.
 اینجانب با ابراز همدردی و تس��لیت به خانواده قربانیان این 
جنایت، جامعه مسلمانان آمریکا و همه آزاداندیشان و حامیان 
حقوق انس��ان ها، انتظار دارم که مس��ئولان، همه تلاش لازم را 
 برای حراس��ت از حقوق همه ش��هروندان ازجمله مسلمانان به

 عمل آورند.

پیام رئیس جمهوری در پی جنایت علیه سه دانشجوی مسلمان درآمریکا: 

آن ها که بذر نفرت به ادیان را می کارند، خشونت درو می کنند

خبر

مجلسی ها از اولین س��اعات صبح دیروز نظرات 
مخالف و موافق خود را درباره لایحه بودجه  س��ال 
آینده بیان کردند. پیش از ش��روع بررس��ی کلیات 
بودجه نیز، علی لاریجانی، رئیس مجلس، با اشاره 
به آغاز بررس��ی لایحه بودجه س��ال 94 در صحن 
علنی مجلس افزود: امیدوارم در بررسی بودجه در 
صحن مجلس نمایندگان ب��ه توصیه رهبر معظم 
انقلاب توجه داشته باشند که سیاست های اقتصاد 
مقاومتی محور کار قرار گیرد که صلاح کش��ور چه 
در بعد داخلی و چه مص��اف خارجی در تحقق این 

سیاست هاست. 
اما در موافق��ت با کلیات لایح��ه بودجه، کاتب، 
س��خنگوی کمیس��یون برنامه و بودجه، سلیمان 
عباس��ی، نماین��ده گنب��دکاووس، کمال الدی��ن 
پیرموذن، نماین��ده اردبیل، عزیزالله اکبریان، عضو 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس، حسن کامران، 
غلامرضا تاجگردون، نماینده گچس��اران، نماینده 
اصفهان و ایرج ندیمی، نماینده لاهیجان، صحبت 

کردند.
 همچنین نادر قاضی پور، نماینده اردبیل، عباس 
قائدرحم��ت عضو کمیس��یون اجتماعی مجلس، 
 هادی قوامی، نماینده اس��فراین، کم��ال علیپور، 
عضو کمیسیون عمران مجلس، غلامرضا مصباحی 
مقدم، نماین��ده تهران، عبدالرحمان رس��تمیان، 
نایب رئی��س کمیس��یون بهداش��ت و درم��ان و 
علی نعمت چهاردولی، نماینده ملایر نیز در مخالفت 

با کلیات لایحه بودجه صحبت کردند. 
مخالفان لایحه دول��ت، خواهان افزایش قیمت 
حامل های انرژی و س��هم صندوق توسعه ملی و از 

این رو خواهان ارجاع لایحه به کمیس��یون تلفیق 
بودند. تاجگردون به نمایندگی از موافقان خطاب 
به مخالفان در پاسخ به این مسأله گفت: اگر کلیات 
لایحه بودجه به کمیسیون تلفیق بازگردد ما باید  
نظرات مخالفان را بررس��ی کنیم، ای��ن درحالی 
اس��ت که نمی توان س��هم صندوق توس��عه ملی 
از درآمدهای نفتی را به 31 ت��ا 32 درصد افزایش 
داد. اگر ای��ن کار را بکنیم باید بودجه های عمرانی 

را کاهش دهیم.

همچنین نوبت عصر جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی هم به بررسی کلیات بودجه سپرده شد که 
در این جلس��ه محمدباقر نوبخت در دفاع از لایحه 

بودجه صحبت کرد. 
او به عنوان نماینده دول��ت در دفاع از این لایحه 
اظهار کرد: قیمت نفت در سال های اخیر هیچ گاه به 

این حد تنزل نکرد.
وی گفت: با این فشار سیاسی بدخواهان انقلاب 
مترصدند آثار ضعف و ناراحتی را در نظام جمهوری 

اسلامی مشاهده کنند.
نوبخت ادامه داد: بنده به عنوان سخنگوی دولت 
اعلام می کنم هر قدر فش��ار بر دولت سخت شده و 
حلقه محاصره تنگ تر ش��ود در سایه وحدت بین 
فرزندان این ملت یعنی دولت و مجلس، این کشور 
را اداره می کنیم. این اظهارات نوبخت احس��نت و 

حمایت نمایندگان را در پی داشت.
راهب��ردی  نظ��ارت  و  برنامه ری��زی  مع��اون 
رئیس جمهوری ادامه داد: باید از مجلس قدردانی 
کنم ک��ه در 70 روزی که لایحه بودج��ه را تقدیم 
کردیم حق��ا و انصافا برای گره گش��ایی بدون هیچ 
منفعتی تلاش کردن��د تا دولت را در این ش��رایط 

دشمن شاد نکنند.
نوبخت تصریح کرد: شایس��ته نیست لایحه ای 
که در کمال همکاری دولت و مجلس تدوین شده، 
رد ش��ود. ما نهایت دقت درخص��وص پایبندی به 
قانون را انجام دادیم و قبل از اتمام  س��ال نیز تمام 
آیین نامه  های اجرایی قانون بودج��ه 94 را تدوین 

خواهیم کرد.
در همین راس��تا نیز بهارس��تان نشینان کلیات 
لایحه بودجه  سال 1394 کل کشور را با 152 رأی 

موافق تصویب کردند.
 به گزارش ایرنا، نمایندگان در جلسه علنی عصر 
یکشنبه مجلس با 152 رأی موافق، 43 رأی مخالف 

و 13 رأی ممتنع به کلیات این لایحه رأی دادند. 
در این رأی گیری 218نماینده حاضر در جلسه 
بودند. نمایندگان مجلس پ��س از تصویب کلیات 
رس��یدگی به جزیی��ات لایحه بودج��ه 94 را آغاز 

کردند .

روز گذشته صورت گرفت؛ 

رأی مثبت مجلس به کلیات لایحه بودجه 94


